

Create a tender notice on Buyandsell

Instructions: Parts a) to m) are required fields on Buyandsell. For parts l) and m), select a template and fill in using the RFP. Complete and save the document for your own record. Enter GSIN(s) directly in Buyandsell first, then copy/paste to here. Do not attach any documents to your notice on Buyandsell with this NPP.

a) Title (French): Modernisation des services de vote/Amélioration des processus aux lieux de scrutin

b) Title (English): Voting Services Modernization/Polling Place Process Enhancement

c) Elections Canada File Number: ECRS-RFP-16-0167

d) Publication Date: June 23, 2017

e) Closing Date: August 02, 2017

f) Time Zone: Eastern Daylight Time (EDT)

g) Trade Agreements:

Agreement on Internal Trade (AIT)	<input checked="" type="checkbox"/>
Atlantic Procurement Agreement	<input type="checkbox"/>
Canada-Chile Free Trade Agreement (CCFTA)	<input checked="" type="checkbox"/>
Canada-Colombia Free Trade Agreement	<input checked="" type="checkbox"/>
Canada-Honduras Free Trade Agreement	<input checked="" type="checkbox"/>
Canada-Korea Free Trade Agreement (CKFTA)	<input checked="" type="checkbox"/>
Canada-Panama Free Trade Agreement	<input checked="" type="checkbox"/>
Canada-Peru Free Trade Agreement (CPFTA)	<input checked="" type="checkbox"/>
Comprehensive Land Claim Agreement (CLCA)	<input type="checkbox"/>
General Agreement on Tariffs and Trade (GATT)	<input type="checkbox"/>
Land Claim Set Asides (LCSA)	<input type="checkbox"/>
None	<input type="checkbox"/>
North American Free Trade Agreement (NAFTA)	<input checked="" type="checkbox"/>
Ontario-Quebec Trade and Cooperation Agreement	<input type="checkbox"/>
Quebec-New Brunswick Procurement Agreement	<input type="checkbox"/>
Quebec-New York Corridor Agreement	<input type="checkbox"/>
Set Aside Program for Aboriginal Business (SPAB)	<input type="checkbox"/>
World Trade Organization-Agreement on Government Procurement (WTO-AGP)	<input checked="" type="checkbox"/>

Create a tender notice on Buyandsell

Instructions: Parts a) to m) are required fields on Buyandsell. For parts l) and m), select a template and fill in using the RFP. Complete and save the document for your own record. Enter GSIN(s) directly in Buyandsell first, then copy/paste to here. Do not attach any documents to your notice on Buyandsell with this NPP.

h) Region of Opportunity:

Aboriginal Lands	<input type="checkbox"/>	-Northwest Territories	<input type="checkbox"/>	Europe	<input type="checkbox"/>
Canada	<input type="checkbox"/>	-Nova Scotia	<input type="checkbox"/>	Foreign	<input type="checkbox"/>
-Alberta	<input type="checkbox"/>	-Nunavut	<input type="checkbox"/>	Mexico	<input type="checkbox"/>
-British Columbia	<input type="checkbox"/>	-Ontario	<input type="checkbox"/>	United States	<input type="checkbox"/>
-Manitoba	<input type="checkbox"/>	-Prince Edward Island	<input type="checkbox"/>	Unspecified	<input type="checkbox"/>
-National Capital Region	<input type="checkbox"/>	-Quebec	<input type="checkbox"/>	World	<input checked="" type="checkbox"/>
-New Brunswick	<input type="checkbox"/>	-Saskatchewan	<input type="checkbox"/>		
-Newfoundland and Labrador	<input type="checkbox"/>	-Yukon	<input type="checkbox"/>		

h) Region of Delivery:

Aboriginal Lands	<input type="checkbox"/>	-Northwest Territories	<input type="checkbox"/>	Europe	<input type="checkbox"/>
Canada	<input checked="" type="checkbox"/>	-Nova Scotia	<input type="checkbox"/>	Foreign	<input type="checkbox"/>
-Alberta	<input type="checkbox"/>	-Nunavut	<input type="checkbox"/>	Mexico	<input type="checkbox"/>
-British Columbia	<input type="checkbox"/>	-Ontario	<input type="checkbox"/>	United States	<input type="checkbox"/>
-Manitoba	<input type="checkbox"/>	-Prince Edward Island	<input type="checkbox"/>	Unspecified	<input type="checkbox"/>
-National Capital Region	<input type="checkbox"/>	-Quebec	<input type="checkbox"/>	World	<input type="checkbox"/>
-New Brunswick	<input type="checkbox"/>	-Saskatchewan	<input type="checkbox"/>		
-Newfoundland and Labrador	<input type="checkbox"/>	-Yukon	<input type="checkbox"/>		

i) **Goods and Services Identification Number (GSIN):** D302AAP; N7030100; D317E; D317B; R199B; R199F; D307A; D307AB; T013BZ; B303A; B329A; N7010200; N7010210; N7010124; N7010310; D302A; D302AI; D302AAH; R019E; N7030205; N7050; WL7050; D301A; D301B; D301BBM; D301CD; D301D; D308A

j) **Tender Type:** Request for Proposal (RFP)

Create a tender notice on Buyandsell

Instructions: Parts a) to m) are required fields on Buyandsell. For parts l) and m), select a template and fill in using the RFP. Complete and save the document for your own record. Enter G SIN(s) directly in Buyandsell first, then copy/paste to here. Do not attach any documents to your notice on Buyandsell with this NPP.

k) Tendering Procedure: Open

l) Description (French):

Au cours des dernières années, le processus électoral aux élections générales au Canada est devenu de plus en plus complexe. En réponse, un nombre accru de fonctionnaires électoral ont été embauchés pour gérer un processus manuel précisément prescrit dans la législation (20 % de plus pour la 42^e élection générale par rapport à la 41^e). L'un des plus grands défis auxquels font face les directeurs du scrutin (DS) d'EC lors du déroulement d'un scrutin est de trouver, d'embaucher, de former et de gérer un effectif efficace de plus de 250 000 personnes, dont beaucoup d'entre eux sont invités à remplir des fonctions spécifiques pendant une seule journée du cycle électoral de quatre ans.

Après avoir pris connaissance des commentaires des Canadiens sur leur expérience au scrutin de 2015 et des résultats des consultations et des sondages auprès des électeurs, des fonctionnaires électoraux, des partis politiques, des parlementaires et d'autres intervenants, EC a conclu que la composante des opérations de vote nécessitant une plus grande amélioration est la tenue des registres aux bureaux de scrutin, qui est fastidieuse et sujette aux erreurs manuelles, en particulier lors du vote par anticipation.

Une solution qui a donné des résultats positifs dans d'autres administrations est l'utilisation d'appareils électroniques de scrutin, qui sont des ordinateurs portables ou des tablettes automatisant les formalités et autres tâches administratives effectuées par les fonctionnaires électoraux aux bureaux de scrutin, remplaçant ainsi les fastidieux registres papier du scrutin, les listes électorales et les formulaires actuellement utilisés. Ces appareils de scrutin électroniques seront mis en réseau dans chaque lieu de scrutin et ne dépendront pas d'une connectivité à Internet. Élections Canada ne prévoit pas d'instaurer le vote ou le dépouillement électronique. Aux lieux de scrutin, on continuera d'utiliser des bulletins papier qui seront marqués et dépouillés manuellement.

L'expérience des organismes responsables des élections au Canada et à l'étranger a montré les aspects de l'administration électorale qui peuvent être améliorés à l'aide de l'utilisation judicieuse de la technologie. Utilisée à bon escient, la technologie peut fournir un service plus rapide aux électeurs, de meilleures conditions de travail aux fonctionnaires électoraux, une précision et une vérifiabilité accrues et une amélioration de l'intégrité du processus. Le jumelage de technologie et révisions des procédures du bureau de scrutin, offre encore plus d'avantages.

Si les recommandations faites au Parlement sont approuvées, la *Loi électorale du Canada* sera amendée de façon à permettre l'utilisation de processus d'affaires automatisés qui amélioreraient la tenue des registres. Par exemple, si les changements législatifs sont approuvés, les appareils électroniques de scrutin ayant accès à une même liste électorale permettraient aux électeurs de voter à tout point de service dans un lieu de scrutin. Cette amélioration du processus permettrait aux électeurs de voter au premier point de service libre, plutôt qu'à la table précise qui leur aurait été antérieurement attribuée.

EC nécessite des services gérés par l'entrepreneur et une solution livrée et soutenue par l'entrepreneur pour aider EC à atteindre son objectif de rehausser l'expérience des électeurs en améliorant les processus administratifs utilisés par les fonctionnaires électoraux dans la gestion des électeurs aux bureaux de vote par anticipation ou ordinaires lors de la prochaine élection générale. Cela doit être fait

Create a tender notice on Buyandsell

Instructions: Parts a) to m) are required fields on Buyandsell. For parts l) and m), select a template and fill in using the RFP. Complete and save the document for your own record. Enter GSIN(s) directly in Buyandsell first, then copy/paste to here. Do not attach any documents to your notice on Buyandsell with this NPP.

en respectant les spécifications rigoureuses en matière de loi, de sécurité, de respect de la vie privée et d'opérations, afin que l'intégrité du processus et la fiabilité de la machine administrative soient maintenues, assurant un cadre électoral accessible que les Canadiens continuent d'utiliser avec confiance, contribuant ainsi à la santé générale de la démocratie canadienne.

Les appareils électroniques de scrutin remplacent les cahiers de scrutin en format papier. Les appareils électroniques de scrutin automatisent ainsi le processus actuel dans le cadre duquel les fonctionnaires électoraux cherchent un électeur sur la liste papier et biffent le nom de l'électeur au moyen d'une règle et d'un crayon. Les bulletins papiers, comptés à la main, restent une partie essentielle du processus. La mise en place des appareils électroniques de scrutin ne comprend pas la mise en place du vote électronique ou du dépouillement électronique des votes, alors que la solution électronique de scrutin sera utilisée pour consigner le résultat du dépouillement des bulletins de vote par les fonctionnaires électoraux.

Bon nombre de provinces canadiennes (c.-à-d. la Colombie-Britannique, l'Alberta, la Saskatchewan, l'Ontario, le Québec, le Nouveau-Brunswick et l'Île-du-Prince-Édouard) adoptent ou envisagent d'adopter des appareils électroniques de scrutin. Le recours à cette technologie aux lieux de scrutin sera la norme pour presque tous les électeurs canadiens à la suite de sa mise en place lors des prochains cycles électoraux.

m) Description (English):

Over the past few decades, the Polling Place process in Canadian General Elections has become increasingly complex. In response, an increased number of Election Officers have been hired to manage a manual process highly prescribed by legislation (20% more for the 42nd General Election versus the 41st). Finding, recruiting, training and managing an effective workforce of more than 250,000 people, many of whom are asked to perform specific functions only one day in a four-year Electoral cycle, is one of the biggest challenges faced by EC Returning Officers (RO) in conducting an Electoral Event.

After reviewing feedback from Canadians on their experience at the polls in 2015, and consultations and survey results from Electors, Election Officers, political parties, parliamentarians and other stakeholders, EC concluded that the area of voting operations most in need of improvement is the time-consuming, error prone, manual record-keeping required at the polls, particularly Advance Polls.

One solution that has shown to have positive results in other jurisdictions is the introduction of electronic devices – laptops or tablets (known as “E-Poll Devices”) that automate paperwork and other administrative tasks performed by Election Officers in a single Polling Place, therefore replacing the cumbersome paper Poll Books, voter lists, and forms currently used. These E-Poll Devices will be networked within each individual polling place and will not depend on internet connectivity. Elections Canada has no plans to introduce electronic casting or counting of votes. Polling places will continue to use paper ballots, marked and counted by hand.

The experience of Electoral agencies in Canada and abroad has shown that the use of e-poll devices to automate paperwork and other administrative tasks performed by Election Officers in the Polling Place

Create a tender notice on Buyandsell

Instructions: Parts a) to m) are required fields on Buyandsell. For parts l) and m), select a template and fill in using the RFP. Complete and save the document for your own record. Enter GSIN(s) directly in Buyandsell first, then copy/paste to here. Do not attach any documents to your notice on Buyandsell with this NPP.

has provided faster service to Electors, better working conditions for Election Officers, more accuracy and auditability, and improved process integrity. Pairing technology with improvements to Polling Place procedures provides even more benefits.

Recommendations before Parliament, if enacted, will result in amending the *Canada Elections Act* in a manner that will permit further technology-enabled business process improvements related to record keeping. For example, if these recommended legislative changes are approved, E-Poll Devices sharing an electronic List of Electors could enable Electors to vote at any Service Point within a Polling Place. This would be an improvement to the status quo where each Elector must vote at the specific table (Polling Station) to which they are assigned, sometimes standing in line at their table while Election Officers at other tables are not busy.

EC requires Contractor-managed services and a Contractor-delivered and supported solution to assist EC in its objective of enhancing the voter experience by improving administrative processes used by Election Officers at Advance and Ordinary Polls in future Electoral Events. This must be accomplished while adhering to stringent legislative, security, privacy and operational specifications in order that the integrity of the Election process and the reliability of the administrative machinery continues to be maintained, thus ensuring an accessible Electoral framework that Canadians continue to trust and use, thereby contributing to the overall health of Canadian democracy.

E-Poll Devices will improve accuracy, compliance and auditability of important Polling Place transactions. These transactions include voter lookup, verification, identification and required forms (e.g., Oaths), Polling Division and Electoral District assignment by street address, voter history update and other services such as name change, address change and redirecting voters to their correct Polling Place.

E-Poll Devices replace paper-based records with electronic records. This automates the current process that has Election Officers searching for an Elector on the paper list and striking the Elector's name off with a ruler and pencil. Paper ballots, counted by hand, remain an essential part of the process. While introducing E-Poll Devices does not include the introduction of electronic voting or electronic counting of votes, the E-Poll Solution will be used to record the result of the existing hand count of ballots by EOs.

Many Canadian provinces (i.e. British Columbia, Alberta, Saskatchewan, Ontario, Quebec, New Brunswick, and Prince Edward Island) are adopting or considering E-Poll Devices. Such technology will be the norm for almost all Canadians within the next few electoral cycles.